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Beantwoording technische vragen Jaarstukken 2022 
 

Staten-

fractie 

No. Vraag Antwoord 

VVD 1 Pag 22: Continue groei van volgers op social 

mediakanalen, dit zorgt ervoor dat we meer herkend 

worden en dat volgers beter weten wat we doen en ons 

ook sneller weten te vinden. 

Vraag: Waar blijkt dat uit? 

De provincie is actief op de social mediakanalen Twitter, Facebook, LinkedIn 

en Instagram. We benutten het in een mix met andere 

communicatiemiddelen om inwoners, bedrijven en partner-organisaties te 

attenderen op zaken waar de provincie mee bezig is of hen kan 

ondersteunen. Met de social mediaberichten bereiken we een grotere en 

andere groep mensen, die onze berichten liken of delen met hun volgers, 

naar de website gaan voor uitgebreidere informatie of contact met ons 

opnemen. Bij alle kanalen stijgt het aantal volgers continu, met als uitschieter 

LinkedIn waar een stijging van meer dan 20% is te zien. De toename van het 

aantal interacties van onze doelgroepen op LinkedIn, wat zich ook vertaald 

heeft in de forse stijging van het aantal volgers op LinkedIn. 

Aantallen 1/1/2022 – 31/12/2022: 

Twitter: 15.870 – 16.011 

Facebook: 4.321 – 4.767 

LinkedIn: 13.800 – 16.783 

Instagram: 2.901 – 2.931 

VVD 2 Pagina 31, bestuur – wat is de Mission Adaptation to 

Climate Change waarvoor gekozen zijn als 

deelnemende regio? Wat houdt dat in? 

De ‘EU Mission on Adaptation to Climate Change’ (MACC) is door de 

Europese Commissie (EC) in het leven geroepen om Europese regio’s te 

ondersteunen in hun streven om aanpassingen aan de klimaatverandering te 

realiseren. Het doel van de EC is om in 2030 minstens 150 

klimaatveerkrachtige Europese regio’s te hebben. Op 20 september 2022 

heeft de EC de provincie Drenthe geselecteerd om deel uit te maken van de 

missie (zie ook: het persbericht van oktober 2022). 

Voor de Provincie Drenthe houdt deelname in dat wij toegang hebben tot 

meer kennis en financieringsinstrumenten om onze inspanningen op het 

gebied van klimaatadaptatie verder uit te bouwen (zie: rapportage Nota 

klimaatadaptatie Drenthe 2022) en zo uiteindelijk tot een 

Omgevingsprogramma klimaatadaptatie te komen. 

https://www.provincie.drenthe.nl/actueel/nieuwsberichten/2022/oktober/provincie-drenthe-ondertekent-europese/
https://www.provincie.drenthe.nl/publish/pages/129028/2022_voortgang_nota_klimaatadaptatie.pdf
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VVD 3 Pagina 45, stikstof – ruimte bij stikstofreductie door 

innovatie (55,2 miljoen). Komt er ruimte vrij die ten 

goede van de PAS melders kan komen? 

Nee, het betreft hier vanuit een subsidie gestimuleerde vrijwillige 

maatregelen. Deze kunnen later ook weer door de ondernemer teruggedraaid 

worden als de subsidie afloopt. Daarmee is het geen formeel geborgde daling 

van de uitstoot. 

VVD 4 Pag 85: Met name onze succesvolle lobby voor de EU-

fondsen maakt dat wij de komende jaren als provincie 

kunnen beschikken over ruime financiële kaders om de 

innovatiekracht van bedrijven op het gebied van 

(groene) kunststoffen, vezels, composieten en circulair 

bouwen te versterken. 

Vraag: zijn dit naast het JTF fonds ook andere fondsen 

en welke bedragen zijn hiermee gemoeid? 

Met JTF voor Noord-Nederland is een bedrag van € 330 miljoen gemoeid. 

Een deel hiervan is bestemd voor Emmen en kan benut worden voor 

projecten op Noord-Nederlandse schaal. 

 

Daarnaast biedt ook het Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling 

(EFRO) goede mogelijkheden. Het gehele EFRO-budget voor Noord-

Nederland bedraagt bijna € 130 miljoen voor de periode 2021-2027. 

  

Een ander voorbeeld is het Interreg VI A-programma voor samenwerking 

tussen Duitsland en Nederland. Het totale budget bedraagt voor de periode 

2021-2027 € 450 miljoen, maar dit beslaat wel het gehele Nederlands-Duitse 

grensgebied. 

VVD 5 Pag 91: Om op een laagdrempelige wijze Drentse 

ondernemers te helpen bij het zetten van 

digitaliseringsstappen is in 2022 de subsidieregeling 

Digitaliseringsvoucher Drenthe in het leven geroepen. 

Ruim 215 ondernemers hebben hier gebruik van 

gemaakt en het heeft € 1,4 miljoen aan 

vervolginvesteringen losgemaakt. Wegens succes wordt 

de subsidieregeling verlengd. 

Vraag: hoe zijn die vervolginvesteringen berekend? 

Per abuis is hier de term vervolginvesteringen gebruikt. Bedoeld worden 

losgemaakte investeringen. 

  

Het gaat om het totaal aan begrote investeringen van de goedgekeurde 

projecten ten opzichte van de toegekende subsidie. 

VVD 6 Pag 99: We zien in 3.6 de positieve uitwerking van 

allerlei doelstellingen voor een veerkrachtige en 

toekomstbestendige arbeidskracht met groene vinkjes. 

Maar we missen de doelstellingen die niet gehaald zijn, 

zoals het uitvoeren van de motie Skills.  

Op het moment van het opstellen van de Jaarstukken 2022 was nog niet 

duidelijk dat de Drentse Onderwijsbestuurders hebben afgezien van het 

indienen van een bidboek om ‘Skills the Finals’ in 2024 naar Drenthe te 

halen.  
We zijn voornemens om PS op korte termijn met een aparte brief te 
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Vraag: Waarom ontbreekt deze in de rapportage? informeren over de voortgang van motie M 2019-14: Haal Skills naar 

Drenthe. 

VVD 7 Pagina 173, sport – hadden meer organisaties gebruik 

willen maken van de subsidieregeling? En hoe veel 

organisaties staan op omvallen als het subsidiebedrag 

nog verder wordt afgebouwd? 

De regeling is volledig benut en is gesloten nadat het plafond is bereikt. Na 

het sluiten van de regeling, zijn er geen evenementen geannuleerd vanwege 

het uitblijven van subsidie. Omdat organisatoren te maken hebben met 

stijgende kosten is de maximale bijdrage in 2023 niet verder afgebouwd. 

Hoeveel organisaties zouden omvallen als het subsidiebedrag nog verder 

zou worden afgebouwd is moeilijk te voorspellen. 

VVD 8 Pag 33: In mei 2022 is Gedeputeerde Tjisse Stelpstra 

gekozen als President van de Noordzeecommissie van 

de CPMR (Conference of Periphal Maritime Regions).  

Men wil strategischer en politieker worden en vooral de 

zichtbaarheid verbeteren door meer bijeenkomsten te 

organiseren (ook in Brussel), meer externe sprekers uit 

te nodigen, meer leden aan trekken en betere 

aansluiting bij CPMR zoeken.  

Vraag: In hoeverre is dit gelukt en wat heeft het Drenthe 

opgeleverd? 

Het afgelopen jaar heeft Gedeputeerde Tjisse Stelpstra in de functie van 

President van de CPMR Noordzeecommissie deelgenomen aan diverse 

bijeenkomsten van de CPMR zelf, bijeenkomsten van de CPMR Atlantic Arc 

Commissie en de CPMR Baltic Sea Commission, en uiteraard van de CPMR 

Noordzeecommissie. Er zijn contacten gelegd met de Europese Commissie, 

andere Europese regio’s en de Schotse nationale overheid. Duidelijk is 

geworden dat vanwege het presidentschap een aantal deuren gemakkelijker 

open gaan.  

De inzet vanuit de provincie Drenthe heeft zich met name gericht op het 

belang van de regio’s in relatie tot het Europese energiebeleid. Dit heeft 

concreet geresulteerd in een nieuwe gevormde CPMR werkgroep Energy 

waarmee energie nu ook een prioritair thema wordt binnen de CPMR. 

Hiermee is een goede stap gezet ten behoeve van belangenbehartiging van 

de Europese regio’s, waaronder de provincie Drenthe, met betrekking tot het 

te vormen Europese energiebeleid en wet- en regelgeving.  

Daarnaast wordt er vanuit de samenwerking met de Schotse nationale 

overheid en de CPMR Baltic Sea Commission gewerkt aan concrete 

initiatieven in het kader van gezamenlijke belangen in de 

waterstofontwikkeling. 

Verder kan gesteld worden dat internationale samenwerking altijd iets is van 

de langere termijn. 
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PvdA 9 Op blz 108 paragraaf 2.8 staat dat er een meevaller is 

van ruim 67.000 euro bij de aanpassingen van de VAM-

berg. Daarvan wordt dan maar € 41.000 overgeheveld 

naar de reserve groot variabel onderhoud wegen en 

vaarwegen. Waarom niet het gehele bedrag? 

Afspraak is dat alleen het deel ‘groot onderhoud’ (in dit geval € 41.000,--) 

wordt toegevoegd aan de reserve. Het deel ‘dagelijks onderhoud’, dat niet is 

besteed, vervalt ten gunste van het resultaat omdat dit een structureel budget 

is (volgend jaar weer nieuw budget beschikbaar). 

GL 10 Op blz 7 Drenthe in debat. Begroot 40.000. Niet 

uitgegeven. Wat is hiervan de reden? 

 

Drenthe in Debat heeft in de coronaperiode niet kunnen plaatsvinden. Dit 

stateninitiatief heeft hierdoor relatief lang stilgelegen. In de loop van 2022 is 

ervoor gekozen in de nieuwe statenperiode een doorstart te maken, (zo 

mogelijk) opnieuw onder begeleiding van de werkgroep veranderende 

samenleving. 

GL 11 Controlekosten op blz. 8 zijn de kosten met 40% 

gestegen. Wat is hiervan de reden? 

De stijging van de accountantskosten van bijna 40% ten opzichte van 2021 

wordt voornamelijk veroorzaakt door grote toename van 

rijkssubsidieregelingen die via de single information single audit(SiSa)-

systematiek moeten worden verantwoord in de jaarstukken. Controle van 

elke nieuwe regeling/dossier vergt extra inspanning van zowel de ambtelijke 

organisatie als van de accountant en brengt extra kosten met zich mee. In 

2021 hadden wij 22 regelingen die onder SiSa-verantwoordingssystematiek 

vielen. In 2022 is het aantal gestegen naar 34. 

GL 12 Voor de Jongerenraad is slechts 60% besteed. Waaruit 

bestaat de kosten van opleidingen en oefeningen. En 

wat is de reden dat er minder is uitgegeven? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken. De 

toelichting op beleidsopgave 1.2 CvdK: Goed functioneren als rijksorgaan en 

boegbeeld vindt u op pagina 37 van de jaarstukken 2022. Verschillen kleiner 

dan € 50.000,-- lichten we niet toe. 

GL 13 Rechtskundige bijstand op blz 11 is met 60% gestegen. 

In 2021 was dit beter begroot. Graag een toelichting. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken. De 

toelichting op beleidsopgave 1.4 Versterking kwaliteit eigen openbaar bestuur 

vindt u op pagina 37 van de jaarstukken 2022. Kortheidshalve verwijzen we 

naar de toelichting op de afwijkingen (groter dan € 50.000,--) die daar is 

opgenomen. 
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GL 14 Aan de versterking van de landbouw is bijna 1 miljoen 

minder uitgegeven. Graag een toelichting. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken. De 

toelichting op beleidsopgave 2.1 Toekomstgerichte landbouw vindt u op 

pagina 76 en 77 van de jaarstukken 2022. Kortheidshalve verwijzen we naar 

de toelichting op de afwijkingen (groter dan € 50.000,--) die daar is 

opgenomen.  

GL 15 In de primitieve begroting staat niets begroot voor 

gebiedsgerichte aanpak deelgebieden. Ook na een 

begro tingswijziging is sprake van een overschrijding 

van bijna 6 ton. Graag een toelichtende verklaring. (blz 

12) 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken. De 

toelichting op de Regiodeal Natuurinclusieve Landbouw, waar uw vraag 

betrekking op heeft, is te vinden op pagina 76 van de jaarstukken.  

GL 16 Beleidsopgave 2.2. Natuurlijk Platteland. Waarom is 

voor de ILG verplichtingen 6 ton minder uitgegeven.  

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.2 Natuurlijk Platteland vindt u op pagina 77 

(en verder) van de jaarstukken 2022. Kortheidshalve verwijzen we naar de 

toelichting op de afwijkingen (groter dan € 50.000,--) die daar is opgenomen. 

GL 17 Blz.14 en verder over stikstof. Veel minder uitgegeven. 

Ook minder inkomsten van het ministerie. In het kader 

van stikstof meer landbouwgrond verwerven, nu bijna 2 

miljoen minder uitgegeven dan in 2021. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.2 Natuurlijk Platteland vindt u op pagina 78 

(en verder) van de jaarstukken 2022. 

GL 18 Op blz 17 Ontwikkelen gebiedsgerichte aanpak stikstof 

staat 1,2 miljoen van het rijk, maar we geven maar 

248.500 uit. Waarom? En wordt dit geboekt in 2023 of 

verder? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.2 Natuurlijk Platteland vindt u op pagina 79 

(lasten) en pagina 82 (baten) van de jaarstukken 2022. 

GL 19 Functieverandering Natuur Netwerk Nederland wordt 

ook meer dan 8.5 miljoen minder besteed dan begroot? 

Graag een toelichting. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.2 Natuurlijk Platteland, doelstelling 

Functieverandering Natuur Netwerk Nederland vindt u op pagina 78 van de 

jaarstukken 2022. 
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GL 20 Bij SKNL was eerst 2,1 miljoen begroot, in de herziene 

begroting 0 en er wordt 2,6 miljoen uitgegeven. Wat is 

hier de logica van? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.2 Natuurlijk Platteland, doelstelling Realisatie 

Programma Natuur vindt u op pagina 79 van de jaarstukken 2022. 

GL 21 Hydrologische verbetering kost 7,2 miljoen meer dan 

begroot. Graag een toelichting. (Realisatie programma 

Natuur) 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.2 Natuurlijk Platteland, doelstelling Realisatie 

Programma Natuur vindt u op pagina 79 van de jaarstukken 2022. 

GL 22 Overige diensten en goederen. Begrijp iets niet. In 2021 

2 ton uitgegeven, 2022 7 ton begroot, teruggebracht 

naar 2 ton en uiteindelijk 7 ton uitgegeven. Hoe zit dat? 

De begroting 2022 is neerwaarts bijgesteld conform onze 

eindejaarverwachting. In 2022 heeft RVO echter namens ons voor een 

bedrag van € 435.179,-- subsidies verstrekt met betrekking tot niet 

productieve investeringen water. Deze subsidielasten zijn begin 2023 aan 

ons doorbelast. Met deze verrekening hebben wij geen rekening gehouden in 

de begroting 2022. 

GL 23 Voor educatie en verkeerscampagnes dragen wij bij aan 

de gemeenten. Maar blijft nog 7 ton op de plank. Maken 

gemeenten geen gebruik van de provinciale bijdrage? Of 

doen ze minder aan educatie? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 4.5 Toegankelijke en veilige bereikbaarheid 

vindt u op pagina 131 van de Jaarstukken 2022. 

 

GL 24 Programma 5 Klimaat en Energie, blz. 35 en 36. Er blijft 

veel op de plank liggen. Hoe verhoudt zich tot de 

beleidsopgave 49% CO2 reductie in 2030 t.o.v. 1990 en 

hernieuwbare energiebronnen 14% in 2020 en 16% in 

2023? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op de financiële afwijking van beleidsopgave 5.1 Een bijdrage 

leveren aan de doelstelling van 49% CO2 reductie in 2030 (t.o.v. 1990) vindt 

u op pagina 154 en 155 van de Jaarstukken 2022.  

Er wordt fors ingezet op deze beleidsopgave en hiervoor zijn in 2022 ook 

extra middelen voor beschikbaar gesteld. 

GL 25 Integrale aanpak van leefbaarheid zowel Drenthe Breed 

als gebiedgericht op blz 44, wordt maar de helft 

uitgegeven. Wat is hiervan de reden? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 6.3 Sociaal Drenthe voor iedereen, vindt u op 

pagina 177-178 van de jaarstukken 2022. 
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GL 26 Inhuren van externen. Op blz 54 2,8 miljoen extra 

uitgegeven. Op blz 55, 4,8 miljoen en op blz. 56 staat 

een bedrag ingeboekt van 7,5 ton. Graag een 

toelichting. 

Deze vraag heeft betrekking op de detailoverzichten van baten en lasten 

personeel en inhuur van beleidsopgave 7.7 "Personele inzet" gespecificeerd 

per taakveld in de uitvoeringsinformatie. De regel met het budget voor 

salarissen dekt ook (tijdelijke) externe inhuur, in het geval niet (zo snel) een 

nieuwe vaste medewerker kan worden geworven. Andere externe inhuur 

wordt doorbelast en gedekt uit projectgelden (en zijn op deze plek dus 

budgettair neutraal; lasten vallen weg tegen de baten wegens doorbelasting). 

De overall toelichting op de apparaatskosten is te vinden op blz. 75 t/m 83 

van de Uitvoeringsinformatie.   

GL 27 Over de reserves blz. 62-63. Bijdrage aan de reserves 

125 miljoen uit de reservers 153 miljoen. Een verschil 

van 28 miljoen. Toelichting. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven. De toelichtingen op de verrekeningen met de reserves 

zijn per programma in de Jaarstukken 2022 opgenomen: programma 1, zie 

pag. 36 t/m 38, programma 2, zie pag. 76 t/m 84, programma 3, zie pag. 107 

t/m 110, programma 4, zie pag. 131 t/m 136, programma 5, zie pag 154 en 

155, programma 7, zie pag. 192 t/m 198 en programma 8, zie pag. 202 en 

203. 

GL 28 Verbeteren onderwijskwaliteit en gelijke kansen. Wordt 

voor de helft uitgegeven. Toelichting. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 9.04 Sociale agenda vindt u op pagina 230 van 

de jaarstukken 2022. 

GL 29 Sterke steden vitale dorpen. Ruim 3 miljoen minder 

uitgegeven. Toelichting. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 9.06 Regiostedenfonds agenda vindt u op 

pagina 232 van de jaarstukken 2022.  

 

Met gemeenten zijn prestatieafspraken gemaakt over de besteding en 

uitvoering van het Regiostedenfonds en hebben hiervoor een 

uitgavenplanning opgesteld. Gemeenten actualiseren de uitgavenplanning 

jaarlijks bij de voortgangsrapportages. De realisatie was lager dan gepland, 

maar gemeenten geven aan deze uitgaven later te doen, verspreid over een 
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planning tot en met 2025. De lastneming op de begroting wordt jaarlijks 

aangepast aan geactualiseerde uitgavenplanning, conform de regels rondom 

de lastneming van subsidies.  

GL 30 Op blz 70. Wij geven 1,3 miljoen meer uit. Is dit 

structureel of incidenteel. 

Voor de kwaliteitsimpuls optimaal fietsnetwerk is in de investeringsagenda 

incidenteel € 4 miljoen beschikbaar gesteld. De realisatie van de 

investeringsagenda vindt plaats over meerdere jaren. In 2022 konden nog 

een aantal grote beschikkingen worden afgegeven die pas voor 2023 waren 

verwacht, zodat incidenteel € 1,3 mln. meer is uitgegeven dan begroot. De 

overschrijding is bij de overhevelingen (1e begrotingsactualisatie) verrekend 

met het restantbudget in 2023. Dit valt nog binnen het bestaande 

budgetplafond. 

GL 31 Wat is de reden dat wij voor de culturele 

investeringsagenda niets hebben uitgegeven terwijl 1 

miljoen is begroot. 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 9.15 Investeringsagenda 2016-2019 vindt u op 

pagina’s 233 en 234 van de jaarstukken 2022. Het gaat hier om de bijdrage 

aan Herinneringscentrum Kamp Westerbork. 

CDA 32 Beleidsbrief 

Blz. 3 Voorziening spaarverlof 

De Commissie BBV heeft reeds op 24 mei aangegeven 

dat er ten aanzien van het spaarverlof kort gezegd een 

voorziening gevormd moest worden. Waarom wordt dit 

nu dan pas, bij het opmaken van de jaarstukken, 

vermeld en is dit niet eerder bij tussentijdse cijfers 

vermeld/aangekondigd?  

Is het gewenst dat lokale spaarverlofregelingen een 

dergelijke omvang (van maar liefst 60 fte) tot gevolg 

hebben? Loopt de provincie op deze wijze niet een groot 

continuïteitsrisico op diverse dossiers? In hoeverre 

wordt hier door de provincie op geanticipeerd? 

Arbeids gerelateerde voorzieningen mogen niet worden getroffen tenzij er 

sprake is van een onvoorziene op- en afbouw.  In de zomer van 2022 hebben 

we kennis genomen van de uitspraak over spaarverlof en is intern 

gediscussieerd over de financiële gevolgen en aanpassing van procedures 

en administratieve stromen. Ook heeft afstemming plaatsgevonden met onze 

huisaccountant. Inmiddels was de deadline (oktober 2022) voor de laatste 

begrotingsactualisatie gepasseerd. Gelet op de gewijzigde voorschriften 

moest voor het inmiddels gespaarde verlof een voorziening op onze balans 

per 31-12-2022 worden getroffen. Door het treffen van deze voorziening 

wordt geanticipeerd op de opname van het tot nu gespaarde verlof en wordt 

de continuïteit in de beschikbare personele capaciteit geregeld. Immers er 

wordt geld op zij gezet voor vervanging. Momenteel wordt onderzocht hoe 

het sparen en opnemen van verlof structureel financieel kan worden begroot 

en administratief kan worden verantwoord. De komende jaren verwachten wij 
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nog per saldo een toename van het spaarverlof. De spaarfaciliteit hoort tot de 

secundaire arbeidsvoorwaarden voor de medewerkers bij de provincie 

Drenthe. 

  

CDA 33 Beleidsbrief 

Blz. 5 Veenhuizen en organisatieontwikkeling 

Voorgesteld wordt een deel van de winst te bestemmen 

voor Veenhuizen en voor de voortzetting organisatie-

ontwikkeling. De motivering is nu summier. Relevante 

achtergrondinformatie over aanleiding en bestemming 

ontbreekt nu. Waarom worden voor deze bestemmingen 

geen aparte statenvoorstellen ingediend? Dit ook met 

het oog op een fors gewijzigde samenstelling van PS. 

Zou het niet zorgvuldiger zijn om hier meer ‘beeld en 

geluid’ bij te geven? Zou dat niet alsnog kunnen, bijv. via 

een informatiebijeenkomst? Hoewel de bedragen relatief 

niet hoog zijn, betreft het hier wel langer lopende 

ontwikkelingen met een grote impact. 

Overigens is ook vorig jaar bij tussentijdse cijfers door 

PS aangegeven en verzocht om bestemmingen apart 

aan de staten voor te leggen middels een apart 

statenvoorstel en niet te verweven in tussentijdse cijfers. 

Waarom dan toch nu wéér? 

Het betreft het bestemmen van het resultaat voor twee specifieke 

onderdelen. 

 

Op 14 december 2022 hebben we Provinciale Staten geïnformeerd over de 

afwijzing van de rijkssubsidie Erfgoed Deal als cofinanciering op het project 

‘Veenhuizen, werelderfgoed in transitie’. Voortzetting van het project werd 

mogelijk vanwege vrijval aan middelen binnen de bestaande begroting van 

2022. Bij de jaarstukken bleek dat het per saldo overschot van € 132.556,-- 

niet voldeed aan de criteria voor budgetoverheveling, omdat de uitvoering 

van de werkzaamheden waarvoor een financiële verplichting was 

aangegaan, grotendeels in 2023 plaatsvinden. Hierdoor ontstond een tekort 

in de dekking voor het vorengenoemde project. Gelet op onze informatie aan 

Provinciale Staten over de voortzetting van dit project met de daarbij 

behorende dekking, hebben wij u, voorgesteld om € 130.000,-- (afgerond) via 

het statenstuk bij de jaarstukken van het resultaat 2022 te bestemmen voor 

vorengenoemd project. Dit is vervolgens verwerkt in de 1e actualisatie van de 

begroting 2023. 

Voor de organisatieontwikkeling is een Statenstuk ingediend, hierin is de 

uitgebreidere motivering voor de organisatieontwikkeling toegelicht. De 

bestemming van het jaarrekeningresultaat betreft een incidenteel onderdeel 

van de organisatieontwikkeling. De bespreking van dit Statenstuk staat 

gepland op 17 mei.   

CDA 34 Toelichting bij de Beleidsbrief 

Blz. 1 Milieukwaliteit Drenthe 

Wij vinden het bijzonder dat dit nu zo uit de lucht komt 

vallen. Kunt u in een tijdslijn schetsen welke 

In september/oktober is door de provincie geconstateerd dat er op het 

onderdeel van de SPUK programma Natuur de SKNL maatregelen niet juist 

door RVO leek te zijn verwerkt. Daarop is binnen RVO enig tijd nodig 

geweest om op detailniveau te kunnen aangeven onder welke categorie dit 
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gebeurtenissen wanneer hebben plaatsgevonden t.a.v. 

de 7 mio in rekening gebracht door RVO? En daarin 

verwerken welke informatie wanneer hierover is 

verstrekt, welke conclusies daaruit zijn getrokken en 

wanneer is geconstateerd dat de verwerking onjuist 

heeft plaatsgevonden? Zijn er bij de door RVO 

ontvangen informatie waardoor er op een andere 

categorie is verwerkt, geen onduidelijkheden of vragen 

gerezen die teruggegeven zijn aan RVO? Hoe kan dit? 

had moeten worden verwerkt. Dat is de reden waardoor dit verschil is 

ontstaan. Op pagina 78 van de jaarstukken onder Doelstelling: Realisatie 

kwaliteitsverbetering Natuura 2000 vindt u de toelichting op deze afwijking.  

CDA 35 Toelichting bij de Beleidsbrief 

Blz. 1 Grondverwerving/functieverandering 

De resultaten NNN blijven achter op de planning. Eerder 

is gesproken over een versnelling op dit dossier.  

1. Dienen de eerder gepresenteerde prognoses niet 

bijgesteld te worden op basis van deze realisatie? 

En zijn de einddoelstellingen dan nog haalbaar? 

2. Of en in hoeverre spelen de besluiteloosheid en 

vertraging in processen en toezeggingen vanuit 

Den Haag hierbij een rol? Zijn de achterstanden 

daarop ook te duiden? Dit zodat uitstel/uitloop t.z.t. 

geaccepteerd wordt t.a.v. de hiervoor bestemde 

gelden? 

1. Jaarlijks wordt de meerjarenplanning van de ontwikkelopgave NNN 

geactualiseerd en de prognoses waar aan de orde bijgesteld. Dit wordt 

vervolgens verwerkt in de aankomende provinciale (meerjaren) 

begroting. Zoals ook in het geactualiseerde PNP van 2022 is 

aangegeven was de verwachting op dat moment dat de geplande 

procesversnelling niet toereikend zal zijn om de totale NNNopgave 

uiterlijk in 2027 gerealiseerd te hebben. De prognose uit 2022 is dat 87% 

van de NNN opgave uiterlijk in 2027 gereed is. Dat betekent dat de 

totale afgesproken inrichtingsopgave vooralsnog lastig blijft. 

2. Grondruil (kavelruil) is tot nu toe van wezenlijk belang geweest om 

gronden binnen NNN van functie te kunnen wijzigen en vervolgens NNN 

in te kunnen richten. De praktijk laat zien dat door onzekerheid en 

onduidelijkheid in het kader van het NPLG en de stikstofproblematiek in 

het bijzonder voorgenoemde processen vaker tot stilstand komen   

CDA 36 Toelichting bij de Beleidsbrief  

Blz. 7 Rechtmatigheidsbeheer 

Wij menen dat ook vorig jaar kredietoverschrijdingen 

hebben plaatsgevonden. Kunt u concreet aangeven 

waaruit blijkt dat u hier ‘in de toekomst meer aandacht 

aan zult besteden’? 

Kredietoverschrijdingen zijn al een vast onderdeel van de 

begrotingsactualisatie. 3 keer per jaar worden alle investeringsbudgetten 

opnieuw bekeken en worden de verwachte budgetwijzigingen inzichtelijk 

gemaakt en aan uw staten ter goedkeuring aangeboden. Dit jaar wordt in de 

2e en 3e actualisatie extra aandacht besteed aan het bijstellen van 

investeringsbudgetten.  
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CDA 37 Jaarstukken 

Pag. 54 Knelpunten, 2e gedachtenstreepje inzake 

werkvoorraad oude aanvragen stikstof 

Kunt u een toelichting geven op dit punt, met name t.a.v. 

het meer en meer onvergunbaar lijken? Bij voorkeur 

geconcretiseerd. 

Op 20 december 2022 hebben wij Provinciale Staten een uitgebreide brief 

gestuurd inzake rechtelijke uitspraken in relatie tot 

natuurvergunningverlening. Zie: 

VTH Natuurbescherming - PS brief 20-12-22 Rechterlijke uitspraken irt 

natuurvergunningverlening.pdf - Alle documenten (sharepoint.com) 

In die brief zijn wij uitgebreid ingegaan op onderwerpen RAV, 

bouwvrijstelling, beweiden en bemesten en additionaliteit. Wij verwijzen u 

kortheidshalve naar die brief.  

CDA 38 Pag. 121 Norgervaart 

Gesproken wordt over ‘een vorm van saldering’. Kunt u 

daar een toelichting op geven? 

De genoemde saldering heeft betrekking op stikstofdepositie. In het werk zal 

zoveel mogelijk intern worden gesaldeerd om de depositie zo laag mogelijk te 

houden. Hier moet bijvoorbeeld gedacht worden aan emissieloos materieel 

(elektrisch) en materieel waarvan de emissie zo laag mogelijk is. Het is op dit 

moment niet duidelijk of dit voldoende zal zijn om te voldoen aan de norm. 

CDA 39 Pag. 175 Programma 6 in samenhang met 

beleidsopgave 9.04 Sociale agenda, pag 230 

We zien dat er een fors positief resultaat is op dit 

programma. Vanwege het einde van de bestuursperiode 

en daarmee ook het einde van het programma Sociale 

Agenda vragen wij ons af of voor de tussenliggende fase 

tussen einde bestuursperiode en een vervolg met een 

mogelijke nieuwe sociale agenda volgende middelen 

beschikbaar zijn in / doorgeschoven zijn naar 2023 om 

in die periode de eerder gedane investeringen niet teniet 

te doen gaan. Met andere woorden: dat voor de 

inspanningen die zijn geleverd en die wenselijk zouden 

moeten worden doorgezet, ook tijdens dit relatieve 

vacuüm voldoende financiële middelen beschikbaar 

zijn? Concreet: Wat is er, welke projecten zijn er, 

stilgevallen of valt/vallen er stil in deze periode waarvan 

het niet wenselijk is dat dit gebeurt? 

Er zijn voldoende financiële middelen beschikbaar voor 2023 conform 

Werkplan Sociale Agenda 2023. Deze middelen zijn gereserveerd en worden 

volledig besteed. Vanaf 1 januari 2024 zijn geen financiële middelen vanuit 

de investeringsagenda beschikbaar voor de uitvoering van de Sociale 

Agenda. De impulsen die we vanuit de provincie geven met Drenthe brede 

projecten en alliantieprojecten vinden geen doorgang, tenzij Provinciale 

Staten middelen beschikbaar stellen voor een vervolg op de Sociale Agenda 

2020-2023. 

https://www.drentsparlement.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Omgevingsbeleid-OGB/2023/11-januari/09:30/INGEKOMEN-STUKKEN/OGB110123-A13-Rechterlijke-uitspraken-irt-natuurvergunningverlening.pdf
https://www.drentsparlement.nl/Vergaderingen/Statencommissie-Omgevingsbeleid-OGB/2023/11-januari/09:30/INGEKOMEN-STUKKEN/OGB110123-A13-Rechterlijke-uitspraken-irt-natuurvergunningverlening.pdf
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CDA 40 Pag. 188 IT Governance 

‘Voor de herijking van de IT Governance ontbrak in 2022 

de organisatorische inbedding om tot ontplooiing te 

komen’. Kunt u dit zo concreet mogelijk vertalen, bij 

voorkeur in Jip en Janneke taal? 

Met IT governance bedoelen we aansluiting van informatietechnologie op de 

behoefte/wensen van de organisatie. Door prioritering van andere 

onderwerpen is hierin vertraging ontstaan. 

CDA 41 Pag. 205 Veenpark  

In de begroting werd vermeld dat het Veenpark een 

bijdrage had gekregen in 2021 en dat aan plannen voor 

de resterende middelen wordt gewerkt. Wij lezen echter 

niets terug over wat in 2022 in dit kader is gerealiseerd 

of wat de stavaza is. Ook uit de omgeving van het 

Veenpark horen wij dat het vanuit het park al een tijd 

‘oorverdovend’ stil is. Kunt u aangeven wat wél is 

gebeurd, wat de stand van zaken is en wat de 

vooruitzichten zijn? Vooral ook omdat de provincie hier 

in 2021 geld voor beschikbaar heeft gesteld. 

In 2022 heeft het Veenpark een nieuwe introductiefilm en vijf vernieuwde 

huisjes gerealiseerd. In voorjaar 2023 zal het science centre (onder de naam 

EnergieRijk) en de vernieuwing van het hoogveengebied geopend worden. 

Daarmee is fase 1, waarvoor wij samen met de gemeente een bijdrage 

hebben gedaan, afgerond. 

 

Ondertussen begint het Veenpark aan de eerste onderdelen van fase 2, 

waaronder de vernieuwing van de horeca en de thematisering van routes. 

Hiervoor zullen ook fondsen geworven moeten worden. 

CDA 42 Pag. 249 Weerstandsvermogen 

Wij constateren een stevige afname van de ratio van het 

weerstandsvermogen. Was deze vorig jaar nog ruim 

voldoende, nu is deze gedaald tot (net) voldoende. Wat 

gaat het college doen om deze neerwaartse trend om te 

buigen of tenminste tot stilstand te brengen? 

De ratio is gedaald doordat 2 van de reserves (de Risicoreserve en de 

Reserve voor algemene doeleinden) die meegenomen worden in de 

weerstandcapaciteit zijn gedaald door onttrekkingen van deze reserves. De 

Reserve voor algemene doeleinden stijgt in 2023 weer waardoor de ratio 

weer zal stijgen. De verwachting is dat de ratio op dit niveau zal blijven.  

CDA 43 Uitvoeringsinformatie 2022 

Blz. 7 Controlekosten 

Wat is de oorzaak/aanleiding van de relatief hogere 

controlekosten t.o.v. realisatie 2021 en begroting 2022 

(zowel primitieve als na wijziging)? 

De forse stijging van de accountantskosten ten opzichte van 2021 wordt 

voornamelijk veroorzaakt door grote toename van rijkssubsidieregelingen die 

via de single information single audit(SiSa)-systematiek moeten worden 

verantwoord in de jaarstukken. Controle van elke nieuwe regeling/dossier 

vergt extra inspanning van zowel de ambtelijke organisatie als van de 

accountant en brengt extra kosten met zich mee. In 2021 hadden wij 22 

regelingen die onder SiSa-verantwoordingssystematiek vielen. In 2022 is het 
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aantal gestegen naar 34. In de bijgestelde begroting 2022 hebben wij 

rekening gehouden met de controlekosten van 22 subsidieregelingen. 

CDA 44 Uitvoeringsinformatie 2022 

Blz. 8 Onder Gedeputeerde Staten 

Wat wordt bedoeld met de omschrijving ‘afwikkeling 

voorgaand jaar’ met een verschil van 1.256.569? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken. De 

toelichting op beleidsopgave 1.4 Versterking kwaliteit eigen openbaar bestuur 

vindt u op pagina 37 en 38 van de jaarstukken 2022. Kortheidshalve 

verwijzen we naar de toelichting op de afwijkingen (groter dan € 50.000,--) 

die daar is opgenomen. 

CDA 45 Uitvoeringsinformatie 2022 

Blz. 11 en 17 Diverse posten 

Het valt op dat op diverse posten, zoals subsidieregeling 

toekomstgerichte landbouw, versterking landbouw 

Agribusiness, verbetering van de landbouwstructuur, 

gebiedsgerichte aanpak proceskosten forse 

‘overschotten’ worden geconstateerd. Wat is hiervan de 

reden/oorzaak? Verkeerde inschatting? Te weinig 

uitvoering gegeven aan voorgenomen taken, oorzaken? 

Vertraging door uitblijven regelgeving en besluiten Den 

Haag? Kunt u hier een verklaring voor geven? 

De vraag heeft betrekking op de uitvoeringsinformatie, hierbij worden geen 

toelichtingen gegeven, dit gebeurt op het niveau van de jaarstukken 2022. De 

toelichting op beleidsopgave 2.1 Toekomstgerichte landbouw vindt u op 

pagina 76 en 77 van de jaarstukken 2022.De toelichting op beleidsopgave 

2.2 Natuurlijk Platteland vindt u op pagina 77 (en verder) van de jaarstukken 

2022. Kortheidshalve verwijzen we naar de toelichting op de afwijkingen 

(groter dan € 50.000,--) die daar is opgenomen. 

CDA 46 Jaarverslag integriteit 

Natuurlijk is onze fractie ook blij dat dat er geen 

integriteitsmeldingen zijn geweest in 2022. Maar toch 

maakt ons dat, gezien de ontwikkelingen en het nieuws 

in de echte buitenwereld (ministeries, 2e Kamer, 

mediawereld), ongerust. Zijn er inderdaad geen 

voorvallen of worden ze niet gemeld? Kunt u een poging 

doen om onze ongerustheid weg te nemen, bijv. door te 

schetsen wat hier mogelijk een verklaring voor is en/of 

wat is er gedaan om een zodanige omgeving te creëren 

waarin melden kán? 

Of er daadwerkelijk voorvallen zijn die niet worden gemeld is altijd lastig vast 

te stellen. En het is niet zo dat er in het algemeen geen meldingen worden 

gedaan. Om ervoor te zorgen dat medewerkers niet een drempel voelen om 

integriteit en het vermoeden van een misstand of integriteitsschending aan te 

kaarten heeft de provincie integriteitsbeleid vastgesteld en geeft daar 

uitvoering aan. 

  

Het integriteitsbeleid bevat een 3-tal pijlers (Moreel Leerproces, Regels en 

Zorgvuldige Handhavingspraktijk) welke tot doel hebben de provincie integer 

te laten functioneren waarbij zij recht doet aan de mensen en instanties 

waarmee en waarvoor zij werkt. 
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Om dit te ondersteunen is er een sprake van een integriteitsinfrastructuur 

welke in het integriteitsplan als volgt staat opgenomen: “Tot de Drentse 

functionarissen met een taak op het gebied van het bevorderen van de 

integriteit behoren de directeur secretaris, de concernmanagers, de 

teamleiders (‘ethisch leiderschap’) en de integriteitscoördinator, de 

vertrouwenspersoon (voor integriteit en ongewenst gedrag), 

feitenonderzoekers, arbeidsjuristen, concerncontroller, de coördinator 

informatiebeveiliging, functionaris gegevensbescherming en organen zoals 

de Ondernemingsraad, het Platform Integriteit. Samen vormen zij de 

ruggengraat van de Drentse integriteitsinfrastructuur.” 

  

De toegang tot deze functionarissen, gekoppeld met aandacht voor het door 

medewerkers zelfstandig kunnen vormen van een moreel oordeel 

(beginnende bij het afleggen van de ambtseed), geeft ruimte om als 

medewerkers zelf de ingang te kiezen die nodig is om in vertrouwen het 

gesprek aan te gaan. 

  

Waarschijnlijk kan (het gevoel van) een drempel nooit helemaal worden 

weggenomen, maar door op alle niveaus ruimte te geven voor een dialoog 

maken wij deze wel zo laag mogelijk. 

CDA 47 Controlebevindingen 2022 

Pag. 20 Rechtmatigheidsverantwoording 

In 2022, zo lezen wij, is opnieuw proefgedraaid met de 

rechtmatigheidsverantwoording. Onderdeel daarvan is 

een toelichting met verklaring in de paragraaf 

Bedrijfsvoering inzake de afwijkingen en geconstateerde 

rechtmatigheidsfouten. Waarom is in dat kader dan in de 

paragraaf Bedrijfsvoering geen nadere toelichting (met 

verklaring) opgenomen op alle afwijkingen die in de 

De rechtmatigheidsverantwoording is nog een ‘proef'. De jaarrekening is door 

de accountant volledig op rechtmatigheid gecontroleerd. In de jaarrekening 

2022 is, omdat het nog niet verplicht is, en de accountant haar controle er 

nog niet op heeft ingericht, geen rechtmatigheidsverantwoording van GS 

opgenomen en ook geen nadere toelichtingen in de paragraaf 

Bedrijfsvoering. 
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rechtmatigheidsverantwoording zijn vermeld (en de 

geconstateerde rechtmatigheidsfouten)? 

BBB 48 Zoals in pagina 23 wordt aangegeven wordt de toename 

van WOO verzoeken als knelpunt ervaren, is een 

transparantere overheid niet juist wenselijk? 

Vanuit het uitgangspunt van transparantie is het zeker wenselijk om Woo- 

verzoeken te ontvangen en behandelen, zodat voor eenieder informatie 

openbaar is. Het knelpunt hierbij is dat wij niet kunnen voorspellen wanneer 

een Woo- verzoek binnenkomt en wat de omvang is. De toename van circa 

50% meer verzoeken dan het jaar ervoor vraagt meer personele inzet.  

BBB 49 Blz 75, programma 2, module 2.6: De bodem en 

ondergrond worden zo beheerd en benut dat deze ook 

voor volgende generaties hun culturele, ecologische en 

economische kracht behouden.  

De vraag naar een bodem die ecologisch en 

toekomstbestendig is lijkt in een rechte lijn te stijgen, 

toch fluctueert de subsidie hiervoor gegeven erg veel, is 

hier een reden voor? 

Normaal gesproken wordt hier alleen subsidie verantwoord voor het 

opruimen van drugsdumpingen. De afwijking in 2022 ten opzichte van 2021 

wordt veroorzaakt door een incidentele post. Dit betreft de door te betalen 

nazorgheffing stortplaatsen aan het Nazorgfonds gesloten stortplaatsen. In 

de begroting zijn we uitgegaan van een nazorgheffing aan Attero van € 

417.409,-- en een doorbetaling van deze heffing aan het Nazorgfonds. Na 

bezwaar van Attero is een kennelijke fout gecorrigeerd en het bedrag van de 

heffing bijgesteld naar € 82.653,--. Aan de lastenkant levert dit een voordeel 

op van € 334.756,-- ten opzichte van de begroting. 

BBB 50 Pagina 21: Campagne “niet onder mijn neus’. Wordt 

deze 100.000 euro beter gebruikt voor de campagne? 

Zodat deze campagne bij eenieder bekend wordt? (Voor 

velen nog onbekend) 

Samen met de Drentse gemeenten en het RIEC zijn we aan de slag om onze 

inwoners en ondernemers bewust te maken en te houden van de signalen 

die er zijn rondom drugscriminaliteit. Provinciale Staten hebben met een 

financiële bijdrage van € 100.000,-- dit doel een extra impuls gegeven. In 

2022 is deze campagne van start gegaan en hebben er in tien gemeenten 

bewustwordingsactiviteiten plaatsgevonden, onder andere door de inzet van 

een ondermijningscontainer bij evenementen, bij (agrarische) bijeenkomsten, 

scholen, winkelcentra, gemeentehuizen, etc. Ook is er via (sociale) media 

diverse malen regionale aandacht besteed aan dit thema. Ruim 1.200 

inwoners zijn rondgeleid en gemeenten zijn positief over de campagne. 

   

In 2023 krijgt dit gezamenlijke initiatief daarom een vervolg. Samen met het 

RIEC starten we in juni van dit jaar een publiekscampagne om o.a. middels 

een column, social media, flyers, posters, etc. mensen bewust te maken van 
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de signalen die er zijn rondom drugscriminaliteit én dat men weet waar je 

deze signalen kan adresseren. Naast deze campagne is er nog (€ 50.000,--) 

resterend budget om op lokaal niveau bewustwordingsactiviteiten te 

organiseren door de gemeenten.    

BBB 51 Pagina 23, hierin wordt gesproken over succes Wolf en 

Stikstof. Welk succes bedoelt het college hier mee? 

Daarnaast zie ik in het hele stuk geen kostenverhaal 

voorbijkomen van de wolf. 

Naast de reguliere communicatieactiviteiten is extra ingezet op onder meer 

de onderwerpen wolf en stikstof. Als Provincie zijn we in gesprek gegaan met 

de betrokken veehouders. Naar aanleiding van deze gesprekken zijn er een 

aantal zaken in gang gezet ter verbetering. Voor het onderwerp wolf zijn er 

diverse bijeenkomsten georganiseerd in 2022. Zo organiseerden we een 

grote bijeenkomst over de wolf in het gemeentehuis van Westerveld waar 

bezorgde bewoners hun verhaal konden doen. Met ruim 200 mensen in de 

zaal en 800 online volgers was dit een geslaagde bijeenkomst om als 

gemeente en provincie te luisteren en in gesprek te gaan met bewoners. Ook 

organiseerden we een avond waar zo’n 80 gedupeerde schapenhouders 

input leverden om het schademeldingsproces te verbeteren. Verder 

organiseerde de wolvencommissie voorlichtingsbijeenkomsten in het 

provinciehuis om uitleg te geven over afrastering en plaatsten we antwoorden 

op veelgestelde vragen op onze website. Deze extra communicatieinzet heeft 

o.a. bijgedragen een juiste beeldvorming en een vermindering van klachten.  

Andere activiteiten die georganiseerd zijn, zijn: 

- Gesprekken met BIJ12 over soepeler laten verlopen 

 schadeafhandeling 

- Centrale communicatie omtrent wolf via provincie in overleg met de 

 Drentse gemeenten 

- Nieuwe subsidieregeling breder dan alleen voor schapen- en 

 geitenhouders 

- Gestart met ontwikkelen 3 pilots (gevolgen plaatsen wolfwerend 

 raster voor overige flora en fauna, meer inzicht in arbeidskosten 

 plaatsen wolfwerend raster en  invloed wolvenaanval op overige vee 

 (stress ) 
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- Juridische uitvraag. 
 

Voor wat betreft stikstof zijn er meerdere boerenprotesten op het voorplein 

van het provinciehuis gevoerd, wat de nodige voorbereiding en begeleiding 

heeft gekost. Het college heeft steeds mogelijkheden geboden om in gesprek 

te gaan en heeft kunnen luisteren naar de zorgen van de boeren.  

 

De kosten welke gemaakt zijn o.a. subsidie plaatsen wolfwerend raster, zijn 

gefinancierd uit de reserve natuurbeleid. Op termijn (2023) zullen er extra 

middelen moeten vrij komen voor het subsidiëren van wolfwerende 

maatregelen en extra uitvoeringsbudget. 

BBB 52 Pagina 47: Eytemaheert heeft 540.000 euro ontvangen. 

Is dit geweest voor grondaankoop? Zo ja, waarom was 

dit een taak voor de provincie in plaats van de bank? 

Betreft geen financiering voor grondaankoop maar een subsidie aan de 

Wageningse Universiteit in het kader van het Interbestuurlijk Programma 

Vitaal Platteland Drents Plateau, het voornemen voor deze subsidie is op 3 

februari 2021 via de voorhangprocedure kenbaar gemaakt aan PS (zie 

bijlage brief).  

 

PS030221-C1-Voorhang-Eytemaheert.pdf (drentsparlement.nl) 

BBB 53 Pagina 263: WMD betaald wel rente, waar is de 

aflossing? 

Dat wordt ook benoemd op pagina 263. Vanaf 31-12-2025 wordt de lening in 

10 jaar afgelost. De eerste aflossingstermijn wordt dus op 31-12-2025 van 

WMD ontvangen.  

BBB 54 Pagina 301: de saldireserve loopt hard achteruit. Komt 

dit enkel door overhevelingen? 

Ja, bedragen die worden overgeheveld naar volgende boekjaren worden via 

deze reserve van het ene naar het volgende boekjaar overgeheveld. 

Overheveling vindt slechts plaats met instemming van PS. Dat het saldo van 

de reserve in de jaren 2024 en 2025 veel lager is dan in de jaren ervoor 

betekent dat er op dit moment aanzienlijk minder middelen zijn overgeheveld 

naar deze boekjaren ten opzichte van het boekjaar 2023. 

 

***  The End  *** 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.drentsparlement.nl%2Fstatenportaal%2Fingekomen-stuk%2FPS030221-C1-Voorhang-Eytemaheert.pdf&data=05%7C01%7Cm.wimmers%40drenthe.nl%7C0f488b985f8a484d888d08db4af1ea21%7Cc79a514efddd4604a413d82f1aa74b13%7C0%7C0%7C638186175099601608%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=U4uw0FtetSr%2BeepWgUqOLtSQNZ266cQs2c7Hdj6jK2s%3D&reserved=0



